

臺北醫學大學大學部外國學生表現優異獎學金實施要點
TMU Outstanding Foreign Undergraduate Student
Scholarship Awards

94 年 11 月 16 日行政會議新訂通過
Approved by the Administrative Council on 2005-11-16
100 年 12 月 14 日行政會議修正通過
Amended by the Administrative Council on 2011-12-14
102 年 3 月 13 日行政會議修正
Amended by the Administrative Council on 2013-03-13
103 年 1 月 15 日行政會議修正
Amended by the Administrative Council on 2014-01-15
106 年 03 月 01 日行政會議修正通過
Amended by the Administrative Council on 2017-03-01

第一條 本校為獎勵成績及研究優異之大學部外國學生，依據學生就學獎補助辦法，特訂定臺北醫學大學大學部外國學生表現優異獎學金實施要點（以下簡稱本要點）

Article 1.

These regulations govern awards to outstanding foreign undergraduate students who have shown excellent academic and/or research performance.

第二條 本辦法分為成績優異及研究優異獎學金兩種。

Article 2.

This regulation governs the Excellent Academic Performance Scholarship and Excellent Research Performance Scholarship.

第三條 成績優異獎學金：

Article 3.

Excellent Academic Performance Scholarship:

一、獎學金名額：大學部每學期三名（可從缺）

Up to three undergraduate students may receive this award each semester.

二、獎學金金額：每名新台幣 50,000 元

The stipend is NT\$ 50,000 per student.

三、申請條件：

- (一)本校外國學生（以外國學生身份申請入學，且至申請學期為止已繳足學雜費者）。
- (二)前一學期學業成績平均八十分以上。
- (三)同時未領得本校其他獎學金者。

Applicants must meet the following requirements:

- A. They must be enrolled as foreign students and have fully paid their tuition fees by the date of application.
- B. They must submit records of their grades, with an average of no less than 80 for academic performance.
- C. They must not be recipients of any other TMU scholarship.

四、 審查標準：申請人數超過獎勵名額時，優先條件依序如下：

- (一) 前一學期未領得本獎學金者
- (二) 班級排名百分比較前者
- (三) 學業成績較高者
- (四) 操行成績較高者

Selection priority: when more than three applicants apply in the same semester, priority will be given to:

- A. Those who didn't receive this scholarship the previous semester.
- B. Those with higher percentage rankings within their department.
- C. Those with higher academic scores.
- D. When academic rankings are the same, those with the highest performance on behavior will be preferred.

五、申請文件：

- (一) 補助申請書。
- (二) 附學生證影本、前一學期成績單，及其他優異表現參考資料(如課外活動表現)。

Required documents:

1. Application form
2. A copy of the applicant's student ID, transcript from the previous semester and other supporting documents (e.g. outstanding

extracurricular performance)

第四條 研究優異獎學金：

Article 4.

Excellent Research Performance Scholarship

一、申請資格：

Qualifications:

在學學生其研究成果以本校名義發表於 SCI、SSCI、EI 或 A&HCI 之期刊，且該篇論文學生為第一作者，指導教授(含共同指導教授)為通訊作者。

The student is required to be the first author and the advisor (including co-advisor) the corresponding author of an original paper published in the name of TMU, SCI, SSCI, EI, or A&HCI.

二、獎學金金額及申請文件：

Award amounts and required documents:

依研究發展處業管之「臺北醫學大學學生論文獎學金實施要點」向研究發展處申請。

Apply through the Office of Research and Development under the thesis regulations governing scholarships.

第五條 申請時間：每學期辦理一次。

Article 5.

Application period: once every semester

第六條 審核：委員由國際長、副國際長一名及學院各推派代表一名，組成審查小組審定之。

Article 6.

The evaluation committee will include the dean and vice dean of the Office of Global Engagement and representatives from each college.

第七條 核發程序：由審查小組審核後，簽報校長核定，公佈得獎名單，並造冊核發之。

Article 7.

After scholarship recipients have been evaluated by the committee and approved by the president, an announcement will be made and

students will receive their awards accordingly.

第八條 本要點經行政會議通過後公告施行；修正時亦同。

Article 8.

These regulations will be reviewed and amended by the university's Administrative Council.